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Folketingets Udvalg for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri har i brev af 24. april 2012 
stillet følgende spørgsmål nr. 19 i forbindelse med forslag til ændring af lov om 
randzoner, L 145. Spørgsmålene er stillet efter ønske fra Lene Espersen (KF).

Spørgsmål 19:
”Hvornår vil der foreligge en nærmere definition af, hvad der forstås ved 
højværdiafgrøder?”

Svar:
Dette spørgsmål vedrører ikke L 145, men snarere loven om randzoner, der blev 
vedtaget i 2011 under VK-regeringen.

Det fremgår af lovbemærkningerne til L 158, at dispensationsadgangen i § 6 forudsættes 
administreret restriktivt, men vil kunne anvendes i situationer, hvor et udlæg af 
randzonerarealer vil ramme den enkelte landbruger uforholdsmæssigt hårdt, f.eks. på 
arealer med højværdiafgrøder, juletræer, væksthuse, forsøgsanlæg el. lignende. 
Behandling af ansøgninger efter § 6 vil være baseret på en konkret vurdering. På den 
baggrund vil der ikke foreligge en nærmere definition af højværdiafgrøder, da en 
eventuel dispensation vil skulle baseres på en samlet vurdering af forholdene på den 
konkrete bedrift og ikke alene på tilstedeværelsen af højværdiafgrøder.
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